
PROTOKÓŁ Nr IV/11

z IV posiedzenia Rady Gminy Mielnik
w dniu 21 stycznia 2011 roku.

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy o godz.  900, 
zakończyła się o godz. 1320.

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Otwarcia  IV  sesji  Rady  Gminy  Mielnik  dokonał  jej  Przewodniczący Pan  Jan 
Zduniewicz.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad IV sesji Rady Gminy.

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad.
Brzmi on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady.
7. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2011r.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  rocznego  programu  współpracy  z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art.3 ust.3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie

10. Podjęcie  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  zasad  nabywania,  zbywania  i 
obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania 
na czas z dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony.

11. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów, członków rad sołeckich 
na terenie Gminy Mielnik.

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy rady na 2011r.
13. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011r.
14. Przedstawienie Radzie Gminy planów pracy Komisji na 2011r.:

● Komisji Finansowo-Budżetowej
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● Komisji Rozwoju Gospodarczego
● Komisji ds.Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich.

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
16. Wolne wnioski.
17. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokoły z I i II sesji Rady Gminy są wyłożone na 
sali obrad i jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do nich uwagi lub poprawki, zostaną 
one przyjęte w takiej formie, w jakiej je sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:
● 28  grudnia  zakończyły  się  negocjacje  z  Powiatowym  Zarządem  Dróg  w  sprawie 

podpisania porozumienia na rok 2011, dotyczącego ustalenia zasad i reguł odśnieżania 
dróg  powiatowych  na  terenie  Gminy  Mielnik.  Zostało  w  tej  sprawie  podpisane 
porozumienie, drogi te będą nadal odśnieżane przez Zakład Gospodarki Komunalnej. 
W  ramach  porozumienia  będą  również  odśnieżane  parkingi  przy  drogach 
powiatowych.
Wstępnie  uzgodniono,  że  będą  prowadzone rozmowy w sprawie  utrzymania  dróg  
powiatowych w okresie letnim (utrzymanie poboczy). Zadanie to byłoby realizowane 
prze gminę, na koszt powiatu.

● 4 stycznia Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu władz samorządowych woj.podlaskiego 
i sąsiednich województw z Biskupem Dydyczem w Kurii Biskupiej w Drohiczynie.

● 10  stycznia  odbyło  się  w  Mielniku  noworoczne  spotkanie  z  twórcami,  artystami, 
sołtysami,  członkami  rad  sołeckich,  radnymi  Rady  Gminy  oraz  przedstawicielami 
zespołów śpiewaczych.

● Pan Wójt odbył spotkanie z Burmistrzem Drohiczyna i Wójtem Gminy Sarnaki w celu 
omówienia realizacji programu “Bug rajem dla turysty”. Z wcześniejszych uzgodnień 
wynikł  problem  z  realizacją  przeprawy  promowej  na  Bugu,  w  związku  z 
umieszczeniem tej przeprawy w bezpośrednim sąsiedztwie miejsca poboru wody dla 
stacji  pomp  w Adamowie  (Przedmieście).  To  spowodowało,  że  RZGW nie  chciał 
wydać zgody na lokalizację w tym miejscu przeprawy. Jesteśmy już po rozmowach z 
przedstawicielami  PERN, zapadły pewne ustalenia  i  najprawdopodobniej  uzyskamy 
zgodę na lokalizację przeprawy w tym miejscu.

● Pan  Wójt  uczestniczył  w  Zgromadzeniu  Walnym  Stowarzyszenia  Związku  Gmin 
Wiejskich  Województwa  Podlaskiego,  wybierano  władze  Związku,  były  również 
ciekawe  dyskusje  na  temat  pewnych  projektów,  które  w  przyszłości  mogą  być 
realizowane.

● Rozpoczął się III plener malarski współfinansowany przez Gminę Mielnik, Pan Wójt 
spotkał się z uczestnikami tego pleneru.

● W  związku  w  wysokim  stanem  wody  w  rzece  Bug  oraz  licznymi  podtopieniami 
spowodowanymi  wodami  gruntowymi  odbyło  się  posiedzenie  Gminnego  Sztabu 
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Zarządzania Kryzysowego, na którym wstępnie omówiono zmiany w rocznym planie 
funkcjonowania  tego  Sztabu.  Ustalono  również  termin  ćwiczeń  sprawdzających 
przygotowanie naszych jednostek do udzielania  pomocy,  gdyby na obszarach gdzie 
płynie Bug doszło do katastrofy. W akcjach związanych z wypompowywaniem wody 
z podtopień w Maćkowiczach i Wilanowie udział brali strażacy OSP.

● Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu z dyrektorem organizacyjnym Spółki z o.o.OMIA, 
chodziło o ustalenia zamierzeń i planów Spółki wobec kopalni i zakładu w Mielniku 
(przeprowadzono  tam grupowe zwolnienia  pracowników).  Właściciele  Spółki  maja 
zamierzenia  zamknięcia  w  przyszłości  zakładu  w  Mielniku  w  związku  z  brakiem 
odbiorców kredy.  Funkcjonowanie kopalni  i  zakładu w Mielniku przewidziane jest 
jeszcze na około 20 lat, a przy intensywniejszym wydobyciu na 15 lat. Jest to dla nas 
sygnał  do  myślenia  o  tym,  w  jakim  kierunku  rozwojowym  powinniśmy  podjąć 
działania.

● Trwają  prace  nad  zmianą  organizacji  funkcjonowania  Urzędu  Gminy  Mielnik.  Na 
którymś  z kolejnych posiedzeń Rady będziemy mogli  przedstawić całościowy plan 
tych zmian.

● Podpisana została  umowa na uszycie  strojów dla zespołu śpiewaczego “Wrzosy”  z 
Wilanowa. Zespół wybrał strój podlaski, do 4 kwietnia stroje będą gotowe.

● Pan Wójt  prowadził  rozmowy z  Dyrekcją  Ochrony Środowiska,  dotyczące  raportu 
oddziaływania na środowisko w odniesieniu do terenu na którym planowano budowę 
euroboiska. Ostatecznie ustalono, że raport w tej sprawie będzie negatywny.

● Została  podpisana  umowa  z  biurem  prawnym  w  Białymstoku  o  obsługę  prawną 
Urzędu Gminy i mieszkańców Gminy Mielnik. Od 25 stycznia br., na razie do końca 
marca,  raz  na  dwa  tygodnie,  w  sali  konferencyjnej  UG  będzie  przyjmował  radca 
prawny,  który  nieodpłatnie  będzie  udzielał  porad  mieszkańcom.  Informacja  na  ten 
temat zostanie umieszczona na tablicach ogłoszeń w sołectwach.

● Pan  Wójt  podał  do  wiadomości  mieszkańców  gminy  numer  swojego  służbowego 
telefonu – 6 6 8 6 4 1 5 0 7 .

● W związku z funkcjonowaniem wśród mieszkańców różnych błędnych informacji lub 
nawet  plotek  na  temat  sytuacji  w  gminie,  Pan  Wójt  postanowił  przedstawić 
najważniejsze problemy, jakie przejmuje obecna Rada Gminy i Wójt.

1. Zastaliśmy  nieuporządkowaną  sytuację,  związaną  z  funkcjonowanie  Ochotniczych 
Straży  Pożarnych,  dotyczącą  inwentaryzacji  sprzętu,  rozliczenia.  Dotarły  do  nas 
duplikaty  nieopłaconych  faktur  za  sprzęt  z  sierpnia  2010r.  W  związku  z  tym 
zarządzono inwentaryzację sprzętu we wszystkich jednostkach OSP i okazało się, że 
nie ma pewnych elementów sprzętu i umundurowania. Trwają jeszcze poszukiwania 
tych asortymentów, mamy nadzieję, że sprawa ta znajdzie pozytywny finał.
Należy również uporządkować sprawy związane z zatrudnianiem kierowców OSP oraz 
ich udziałem w akcjach.

2. W roku ubiegłym nastąpiło opóźnienie wszystkich inwestycji gminnych:
● realizacja  inwestycji  adaptacji  budynku  kina  na  muzeum  -  prace  miały  być 

zrealizowane na sumę 740 tys.zł, wykonano na sumę 566 tys.zł, nie zrealizowano 
prac  na  sumę  173  tys.zł.  To  opóźnienie  wpłynie  na  termin  wykonania  całej 
inwestycji,

● opóźniona jest realizacja oczyszczalni ścieków, na zaplanowaną sumę 3.625.000 
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zł.  -  wykonano prace na sumę 2.979.000, czyli  na kwotę około 640 tys.zł.  nie 
wykonano prac,  które powinny być  wykonane do końca 2010r.  W związku ze 
zmianą  decyzji  RZGW  w  sprawie  wypustu  odprowadzającego  wodę  z 
oczyszczalni,  należy przebudować ten wypust  od nowa. Decyzję  w tej  sprawie 
podjęto w sierpniu ubiegłego roku, przebudowa miała być dokonana do jesieni, do 
dnia dzisiejszego nie  ma uzgodnień  w sprawie  nowego sposobu realizacji  tego 
wypustu,

● opóźniona jest budowa świetlicy w Osłowie, różnica w pracach które powinny być 
wykonane wynosi 60 tys.zł.,

● nie wybudowano w roku ubiegłym kanału odbioru wody na ulicy Ścianka, należy 
szybko wykonać tam prace ze względu na ciągle sączącą się wodę,

3. Oprócz  opóźnień  prac  przy  inwestycjach  wystąpił  ze  strony Urzędu  brak  nadzoru 
inwestorskiego  nad  prowadzonymi  inwestycjami  –  zasinione  deski  w  poszyciu 
dachowym  oczyszczalni  ścieków,  co  oznacza  użycie  niewłaściwego  materiału, 
malowanie  przy  ujemnych  temperaturach  słupków  ogrodzeniowych.  Przy 
inwestycjach  wykonanych  wcześniej  –  pęknięcia  nad  częścią  korytarzową  hali 
sportowej,  gdzie  przesiąka woda z  dachu,  bardzo zły stan zaplecza  sportowego na 
stadionie, jest również bardzo dużo usterek w hotelu „Florian” - obiekt ten jest jeszcze 
na gwarancji,  remontowany był  przez ZGK. Remont obiektu kosztował gminę 551 
tys.zł, około 60 tys. zapłacono za meble. Stan wykonanie obiektu jest bardzo kiepski – 
wypadają obudowy instalacji, są nieszczelne prysznice, zatyka się kanalizacja, pękają 
ścianki.  W  związku  z  tym,  w  niedalekiej  przyszłości,  znowu  trzeba  będzie 
przeznaczyć środki na remont hotelu.

4. Remontu wymaga również budynek w Tokarach, brak jest tam izolacji dachu, sami 
mieszkańcy tego budynku musieli zimą izolować strop. Budynek ten niedawno został 
oddany do użytku.

5. Na  sprawy  związane  z  euroboiskiem  (dokumentacja,  raport)  gmina  wydała  55 
tys.złotych.  Radni poprzedniej kadencji zapewne pamiętają dyskusję w tej  sprawie, 
kiedy  to  sugerowano  Wójtowi,  aby  nie  zlecał  wykonania  raportu,  ze  względu  na 
występowanie  na terenie  planowanego boiska chronionej  roślinności,  w związku z 
czym raport będzie negatywny. Dziś już wiemy, że boiska w tym miejscu na pewno 
nie będzie.

6. Wydano dużo pieniędzy na przygotowanie i projektowanie obiektów sportowych przy 
stadionie.  Kupiono tam 2 działki,  sporządzono projekt  na basen  otwarty,  na korty 
tenisowe.  Łącznie na ten cel  wydaliśmy 212 tys.złotych.  Część tych  pieniędzy ma 
swoją wartość,  bo kupiono dwie działki,  ale  sama dokumentacja odkrytego basenu 
kąpielowego  kosztowała  119  tys.zł.  Po  wstępnym  rozeznaniu  najprawdopodobniej 
zostaną  wstrzymane  prace  nad  budową  basenu  odkrytego,  ponieważ  chcielibyśmy 
podjąć budowę basenu krytego.  Pan Wójt  stwierdził,  że  będzie  przekonywał  Radę 
Gminy  aby  basenu  tam  nie  lokalizować,  ponieważ  koszty  budowy  wszystkich 
obiektów, określone na kwotę 4,5 mln.zł.  dużo wzrosną, gdyż teren lokalizacji jest 
częścią starorzecza i dojdą jeszcze koszty stabilizacji gruntu.

7. Przejmujemy  rozbudowany  kadrowo  Zakład  Gospodarki  Komunalnej,  który  w 
obecnym kształcie jest nierentowny i wymaga zmian organizacyjnych.

8. Ze  względu  na  różny  stopień  terminowego  przygotowania  „Dni  Mielnika”  i 
Muzycznych  Dialogów  nad  Bugiem”  koszty  tych  imprez  były  sporo  wyższe,  niż 
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rzeczywiście mogłyby nas kosztować.
9. Nie mamy stałego lekarza rodzinnego, odejście poprzedniego lekarza rodzinnego było 

wynikiem konfliktu pomiędzy Wójtem a tym lekarzem. 
10. Nie mamy szans na tzw. białego Orlika o którym dużo mówiono w trakcie jesiennych 

spotkań wyborczych. Pierwszym powodem jest to, że boiska te miały być robione w 
gminach, które mają zielonego Orlika, po drugie wycofano się z tego programu.

11. Najbardziej  trudną  i  bulwersującą  sprawą  wg.  Pana  Wójta  jest  to,  że  w  wyniku 
niedopatrzenia  czy  zaniedbań  związanych  z  przygotowaniem  i  uzupełnianiem 
dokumentacji  związanej  z  budową  kanalizacji  sanitarnej  wraz  modernizacją  stacji 
uzdatniania  wody  w  Mielniku,  pomimo,  że  byliśmy  jedną  z  trzech  gmin,  której 
przyznano środki  w wysokości  8,5 mln.złotych,  nie  otrzymamy z tego naboru ani 
złotówki.  Pan  Wójt  poinformował  radnych,  że  jeśli  będą  chcieli  zapoznać  się  z 
dokumentami w tej sprawie, to są do ich wglądu. Od lipca 2010r. było wiadomo, że 
dokumentacja złożona przez Gminę Mielnik jest dokumentacją nieaktualną w części 
dotyczącej  przebiegu  trasy  kanalizacji  i  działek,  przez  które  ta  trasa  przebiega. 
Proszono nas o uzupełnienie tych braków, lecz nie zostało to zrobione. Kolejne pismo 
z 9 listopada 2010r.  ponaglało nas o uzupełnienie  braków i wówczas  była  jeszcze 
szansa, że po ich uzupełnieniu podpiszemy umowę na pieniądze. Mimo tych ponagleń, 
nie  zostało  to  zrobione  aż  do  czasu  wyborów.  Kiedy  Pan  Wójt  dowiedział  się  o 
sprawie,  podjął  rozmowy  w  Urzędzie  Marszałkowskim  i  Regionalnym  Ośrodku 
Ochrony Środowiska, okazało się jednak, że naprawienie tego nie jest już możliwe. To 
stwarza dla nas ogromny problem, ponieważ bez dofinansowania nie możemy zacząć 
budowy kanalizacji. Pan Wójt podjął  rozmowy i starania związane z możliwościami 
pozyskania  środków  na  kanalizacje,  jeśli  tylko  będą  jakieś  pozytywne  efekty, 
niezwłocznie powiadomi o tym Radę.
Zaniedbania te były powodem odwołania z funkcji Zastępcy Wójta. Pisma dotyczące 
tej sprawy były zatajone, Pan Sekretarz Gminy i Pani Skarbnik nie wiedzieli, że nie 
otrzymamy na kanalizację 8,5 mln.zł. Zapewne na zatajenie tego faktu wpłynęła 
kampania wyborcza i chęć zachowania statusu, że jednak pieniądze na kanalizację  
zostały załatwione.
Pan Wójt stwierdził, że nie mamy wyboru - pieniądze musimy pozyskać, ponieważ  
będziemy mieli oczyszczalnię, do której będziemy dowozić ścieki. Jeszcze nie
wiadomo jak to zrobić, rysują się jednak pewne, pozytywne możliwości w tej
sprawie, za wcześnie jest jednak aby o tym mówić..
Jest to tzw. scheda jaką przejmuje nowa Rada i Wójt. Pan Wójt poinformował, że  
przekazał  te  informacje  również  dlatego,  ponieważ pojawiają  się  pomówienia,  że  
nowy Wójt nie potrafi zabezpieczyć czy wykorzystać pieniędzy, które załatwił jego 
poprzednik. Prawda jest taka, że tych pieniędzy nie ma.
Jeśli radni w tej czy innej sprawie będą mieli jakieś pytania, to Pan Wójt na nie 
odpowie.

12. Pan Krzysztof Tołwiński Poseł na Sejm RP przesłał pismo, w którym przekazał druki 
listu  poparcia  protestu  związanego  z  zaniechaniem  budowy  drogi  S19  (drogi  do 
Białegostoku) i prosił o poinformowanie o tym mieszkańców gminy. Druki te są w 
Urzędzie Gminy i chętni do zbierania podpisów mogą je pobrać.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta o pracy między sesjami.
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Do punktu 5.

Interpelacja Nr 5/11 Pani Olgi Pogrebniak
1. Proszę o informacje na temat tzw.schetynowek a mianowicie o drogę Radziwiłłówka-

Grabarka. Czy jest wiadome kiedy nastąpi podpisanie umowy i czy są przygotowania 
do przetargu.

2. Jaka sytuacja jest w PKS Siemiatycze. Czy wiadomo kiedy ruszy kurs autobusowy 
przez Radziwiłłówkę?

(w zał. na str...........prot.)

Interpelacja Nr 6/11 Pana Kazimierza Toboty
W  nawiązaniu  do  moich  wcześniejszych  wystąpień  na  sesjach  Rady  Gminy  w  sprawie 
doprowadzenia  ul.Sadowej  do  planowanej  szerokości  umożliwiającej  bezproblemowe 
poruszanie się pojazdami dwuśladowymi (odcinek od ul. Sadowej do ul.Polnej) oraz braku 
dotychczas jakichkolwiek działań w tej sprawie zwracam się ponownie z prośbą o przyjrzenie 
się tej kwestii i jak najszybsze podjęcie kroków do realizacji następujących zadań:

● konieczne  jest  przesunięcie  słupów  linii  telefonicznej  na  pas  drogowy tak  by  nie 
utrudniały poruszania się po wyżej wymienionym odcinku ulicy,

● zwracam  się  również  o  wycięcie  i  usunięcie  zakrzaczenia  omawianego  odcinka 
ul.Sadowej, które zwęża ciąg komunikacyjny do jednej trzeciej szerokości tej jezdni 
oraz uzupełnienie nawierzchni wraz z jej wyrównaniem,

● niezbędne jest również dowiezienie odpowiedniej ilości ziemi celem doprowadzenia 
na tym odcinku właściwej szerokości pasa jezdni, tak by mogły się na niej wyminąć 
dwa pojazdy.

Dostrzegając nasilający i powtarzający się problem z podnoszącym się stanem rzeki Bug a w 
konsekwencji zalewaniem terenów nadrzecznych proszę o udrożnienie ul.Górnej tak aby była 
przejezdna na całym odcinku od ul. Brzeskiej aż do rzeki Bug. Część mieszkańców zostało 
odciętych podczas wylania rzeki, która zatopiła drogę dojazdową i w przypadku zagrożenia 
zdrowia lub życia pojawia się problem dotarcia karetki pogotowia ratunkowego a zamieszkują 
tam dwie osoby, które mogą poruszać się tylko po mieszkaniu.
Na wiosnę 2010r. zdarzyło się tak, że trzeba było wzywać straż pożarną do wyniesienia osoby 
chorej do karetki co wydłużyło czas do udzielenia pierwszej pomocy.

(w zał. na str...........prot.)

Interpelacja Nr 7/11 Pana Witolda Terebuna
W  związku  z  corocznymi  podtopieniami  wiosennymi  znacznie  na  odcinku  ulicy  w 
miejscowości  Wilanowo  stawia  poważne  problemy  komunikacyjne  zarówno  pojazdów 
mechanicznych oraz przejść osób pieszych, największe utrudnienia występują przy obiektach 
publicznych  tj.  WDKSiR  i  placówki  handlowe.  W  celu  zlikwidowania  tych  utrudnień 
niezbędne jest  założenie krawężnika z rynną betonową umożliwiającą spływ wody z pasa 
jezdni. Uwzględniając prace projektowe na wymienionym odcinku drogi przez Powiatowy 
Zarząd  Dróg  w  Siemiatyczach  na  ułożenie  nowej  nawierzchni  asfaltowej,  proszę  o 
zabezpieczenie w budżecie gminnym środków finansowych na wspólną realizację inwestycji 
z powiatem.

(w zał. na str...........prot.)
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Interpelacja Nr 8/11 Pani Marii Boguszewskiej
1 czerwca 2010r. spółka PKS w Siemiatyczach odwołała niektóre kursy rejsowe z powodów 
ekonomicznych.  W czerwcu  zostały  podjęte  rozmowy z  zarządcą  PKS o  przywrócenie  2 
połączeń autobusowych:

1) Siemiatycze-Niemirów (wyjazd 11.15)
2) Siemiatycze-Mielnik (wyjazd 9.00)

Po kilkumiesięcznych staraniach mieszkańców Niemirowa i radnych, 1 października 2010r. 
pierwszy kurs został przywrócony. Pozostał jednak problem osób korzystających z transportu 
PKS  w  dniach  świątecznych  oraz  młodzieży  szkół  ponadgimnazjalnych  dojeżdżającej  do 
szkół.  Powroty ze  szkoły w chwili  obecnej  są  wydłużone  z  powodu odwołania  autobusu 
Siemiatycze-Niemirów (wyjazd o godz.14.20)
Należy kontynuować rozmowy z zarządcą PKS-u o wznowienie kursu Siemiatycze-Niemirów 
o 14.20 i Siemiatycze-Mielnik o godz.9.00.
Należy znaleźć najlepsze rozwiązanie,  by wszyscy mieszkańcy w gminie mogli  bez trudu 
dojechać  w  najbardziej  korzystnych  godzinach  do  Siemiatycz  i  wrócić  bez  problemu  do 
domu.

(w zał. na str...........prot.)
Interpelacja Nr 9/11 Pana Sławomira Leoniuka

1. Odśnieżanie dróg na osiedlu w Adamowie i ul.Wysockiej.
2. Wykonanie oświetlenia ulicznego w Adamowie od drogi do Siemiatycz do kaplicy (4 

słupy) i chodnika.
3. Wykonanie (postawienie) tablic kierunkowych Mętna w Adamowie i Mielniku.

Pan radny poprosił o odpowiedź na piśmie.
(w zał. na str...........prot.)

Interpelacja Nr 10/11 Pana Sławomira Pytla
Wykonać utwardzenie nawierzchni drogi gminnej w m. Maćkowicze na odcinku od obiektu 
cerkwi do rzeki Bug. Wzmocnić pobocza tego odcinka drogi.

(w zał. na str...........prot.)

Interpelacja Nr 11/11 Pana Sławomira Pytla
1. Uprzątnąć teren przystanku PKS w m. Maćkowicze i  wykonać ławkę którą należy 

ustawić na tym przystanku.
2. Wykonać ławkę na przystanku PKS w m. Kol.Osłowo.

(w zał. na str...........prot.)

Interpelacja Nr 12/11 Pana Zbigniewa Jonio
1. Jak mam rozumieć zmianę lokalizacji na Dni Mielnika, gdzie miałaby mieć miejsce.
2. Naprawa drogi do posesji Państwa Kamińskich i Ziółkowskich, jest tam mały staw z 

którego wydostaje się woda i niszczy dotychczasową drogę.
3. Naprawa ulicy Zamiejskiej od Pani Smorczewskiej w kierunku Wajkowa.

(w zał. na str...........prot.)

Interpelacja Nr 13 /11Pana Antoniego Soszko
Podjęcie prawnych możliwości w celu rozbiórki ruiny domu mieszkalnego we wsi Tokary 
(Jóźwiak)

(w zał. na str...........prot.)
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Zapytanie Pani Aliny Hackiewicz-Stępień
Pani radna zapytała o koncepcję kompleksowego zagospodarowania terenu koło przeprawy 
promowej w Niemirowie – postawienie szaletu, doprowadzenie wody, ustawienie kontenerów 
na śmieci, wytyczenie miejsca na namioty i ognisko.

Zapytanie Pana Witolda Terebuna
1. Czy kosze na śmieci segregowane można byłoby ustawić na podstawie z betonu, bo 

obecnie stoją w błocie?
2. Czy jest już zrobiona dokumentacja na drogę Koterka-Wilanowo, Wilanowo-Tokary?

Zapytanie Pana Kazimierz Toboty
1. Czy w najbliższym czasie jest przewidziane w Urzędzie Gminy opracowanie kosztów 

jakie  będą  musieli  ponieść  mieszkańcy  podczas  podłączania  się  do  kanalizacji? 
Mieszkańcy powinni wcześniej wiedzieć, ile to będzie ich kosztować. To pozwoli im 
zdecydować  czy  będą  się  podłączać  czy  też  zechcą  budować  oczyszczalnie 
przydomowe.

2. Czy istniej możliwość zmiany godzin pracy GOKSiR, tak aby był czynny w niedzielę 
a nie poniedziałek, jak jest obecnie. Przy tak licznej obsadzie kadrowej jaka jest w 
GOKSiR, wydaje się to możliwe do realizacji.

Zapytanie Pana Stanisława Drozdowskiego
Jaka jest jest możliwość naprawy światła ulicznego w Wajkowie? Od 2 lat 3 lampy we wsi 
nie palą się.

Pan Przewodniczący  Zduniewicz poinformował,  że  sam interweniował  w tej  sprawie  w 
Zakładzie Energetycznym i powiedziano mu, że interweniować może tylko Urząd Gminy. 
Interwencja Urzędu była, ale nie przyniosło to pełnego skutku.

Zapytanie Pana Sławomira Pytla
W związku z podnoszeniem się wód gruntowych i związanymi z tym podtopieniami na dużą 
skalę, Pan radny zapytał gdzie ludzie mają dzwonić o pomoc i interwencję, jeśli taki problem 
wystąpi.

Zapytanie Pana Stefana Troca
1. Jakie  są  plany  gminy  dotyczące  nieruchomości,  które  gmina  zamierza  przejąć  w 

Mielniku – komisariatu policji i nieruchomości po straży granicznej.
2. Czy  były  prowadzone  rozmowy  po  zmianie  Dyrektora  PKS i  czy  jest  rozeznanie 

dotyczące  przywrócenia  kursów  autobusowych,  szczególnie  dla  uczniów  szkół 
ponadgimnazjalnych, którzy w Siemiatyczach długo czekają na autobus powrotny do 
domu. Są to osoby posiadające bilety miesięczne.

Do punktu 6.

W celu przeprowadzenia  wyboru  Wiceprzewodniczącego Rady radni  13 głosami  za, 
przy 2 głosach wstrzymujących się wybrali komisję skrutacyjną w następującym składzie:

1. Alina Hackiewicz-Stępień
2. Stefan Troc
3. Kazimierz Tobota
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Radni zgłosili następujące kandydatury na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy:
Pan Antoni Soszko zgłosił kandydaturę Pana Sławomira Pytla.
Pan Jan Zduniewicz zgłosił kandydaturę Pana Władysława Stankiewicza.
Pan Stefan Troc zgłosił kandydaturę Pana Sławomira Leoniuka.
Zgłoszone osoby wyraziły zgodę na kandydowanie.

W  wyniku  przeprowadzonych  czynności  wyborczych  komisja  skrutacyjna  ogłosiła 
wynik wyborów na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Mielnik.

W głosowaniu tajnym poszczególni kandydaci otrzymali następującą ilość głosów:
Pan Sławomir Pytel – za 4 głosy, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było.
Pan Władysław Stankiewicz – za 7 głosy, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było.
Pan Sławomir Leoniuk – za 4 głosy, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było.

Komisja stwierdziła,  że nie dokonano wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy z 
powodu braku bezwzględnej większości głosów. 

(prot.komisji skrutacyjne w zał.na str..............prot.)

Pan  Przewodniczący zdecydował  o  przeprowadzeniu  ponownego  głosowania  w  sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.

Radni zgłosili następujące kandydatury na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy:
Pan Antoni Soszko zgłosił kandydaturę Pana Sławomira Pytla.
Pan Jan Zduniewicz zgłosił kandydaturę Pana Władysława Stankiewicza.
Pan Stefan Troc zgłosił kandydaturę Pana Sławomira Leoniuka.
Zgłoszone osoby wyraziły zgodę na kandydowanie.

W  wyniku  przeprowadzonych  czynności  wyborczych  komisja  skrutacyjna  ogłosiła 
wynik wyborów na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Mielnik.

W głosowaniu tajnym poszczególni kandydaci otrzymali następującą ilość głosów:
Pan Sławomir Pytel – za 4 głosy, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było.
Pan Władysław Stankiewicz – za 8 głosy, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było.
Pan Sławomir Leoniuk – za 3 głosy, przeciw nie było, wstrzymujących się nie było.

Rada  Gminy  Mielnik  w głosowaniu  tajnym  podjęła  uchwałę  nr  IV/9/11 w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.
Na  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  Mielnik  został  wybrany  radny  Władysław 
Stankiewicz.

(w zał.na str.............prot.)

Pan  Przewodniczący  Rady  pogratulował  Panu  Władysławowi  Stankiewicz  wyboru  na 
funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Gminy i złożył mu życzenia owocnej pracy.



10

Pan  Władysław  Stankiewicz podziękował  Radzie  za  wybór  na  stanowisko 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.

Pan Sławomir Pytel podziękował radnym za oddane na niego głosy i umożliwienie mu startu 
w wyborach na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady.

Do punktu 7.

Pani Halina Mirowska - Kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie trybu i 
sposobu  powoływania  i  odwoływania  członków  zespołu  interdyscyplinarnego  oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania.

Przewodniczący stałych Komisji Rady przedstawili opinie swoich Komisji do projektu 
uchwały.

Rada Gminy  14 głosami  za,  przy 1  głosie  wstrzymującym  się,  podjęła  uchwałę  Nr 
IV/10/11 w  sprawie  trybu  i  sposobu  powoływania  i  odwoływania  członków  zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 8.

Pani Alicja Sawczuk - Przewodnicząca GKRPA przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2011r.
Pani Sawczuk poinformowała, że Program, zgodnie z sugestiami Komisji Rady, uzupełniony 
został o diagnozę stanu istniejącego i o punkt dotyczący zorganizowania ogólnodostępnego 
spotkania dla mieszkańców Gminy Mielnik, przybliżającego temat uzależnień..

Pan Sławomir Pytel zwrócił  uwagę na  zapis  we wstępie  do Programu stwierdzający,  że 
Program jest częścią strategii rozwiązywania problemów społecznych w Gminie Mielnik. Pan 
radny poprosił przedstawienie tej strategii.

Pani Halina Mirowska wyjaśniła,  że dotychczasowa strategia utraciła ważność z końcem 
2010r. a nowa jest w trakcie opracowywania.

Pani Sawczuk poinformowała, że zdanie to zostanie usunięte z Programu.

Przewodniczący  stałych  Komisji  Rady  Gminy  przedstawili  opinie  poszczególnych 
Komisji do projektu uchwały.

Pan Kazimierz Tobota  zapytał czy przy szkole działa młodzieżowy klub sportowy i jakie 
dyscypliny sportu są tam uprawiane.

Pani Dyrektor Zespołu Szkół udzieliła odpowiedzi na to pytanie, Pan Przewodniczący Rady 
rozszerzył tę odpowiedź.
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Pan  Przewodniczący  Rady  i  Pan  Sekretarz  Gminy udzielili  wyjaśnień  na  temat 
przedłożonych  radnym  materiałów  z  poprawkami  do  projektu  uchwały  i  sposobu  ich 
odczytywania.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr IV/11/11 w 
sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2011r.

(w zał.na str..............prot.)

Do punktu 9.

Przewodniczący  stałych  Komisji  Rady  Gminy  przedstawili  opinie  poszczególnych 
Komisji  do  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  rocznego  programu  współpracy  z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr IV/12/11 w 
sprawie  uchwalenia  rocznego  programu  współpracy z  organizacjami  pozarządowymi  oraz 
podmiotami o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie.

(w zał.na str..............prot.)

Do punktu 10.

Przewodniczący  stałych  Komisji  Rady  Gminy  przedstawili  opinie  poszczególnych 
Komisji  do projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie zasad nabywania,  zbywania i 
obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas z 
dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr IV/13/11 o 
zmianie  uchwały  w  sprawie  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania  nieruchomości 
gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas z dłuższy niż 3 lata lub na 
czas nieoznaczony.

(w zał.na str..............prot.)

Do punktu 11.

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów, członków 
rad sołeckich na terenie Gminy Mielnik.
Poinformował,  że planuje uczestniczyć we wszystkich zebraniach wiejskich, zebrania będą 
przebiegały prawie przez cały luty. Przedstawił dokonane na posiedzeniach Komisji zmiany 
do harmonogramu zebrań wiejskich.

Przewodniczący  stałych  Komisji  Rady  Gminy  przedstawili  opinie  poszczególnych 
Komisji do projektu uchwały.
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Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr IV/14/11 w 
sprawie zarządzenia wyborów sołtysów, członków rad sołeckich na terenie Gminy Mielnik.

(w zał.na str..............prot.)

Do punktu 12.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia  planu pracy 
Rady na 2011r.
Poinformował,  że  plan  ten  został  opracowany  w  oparciu  o  plany  pracy  poszczególnych 
Komisji Rady.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr IV/15/11 w 
sprawie przyjęcia planu pracy Rady na 2011r.

(w zał.na str..............prot.)

Do punktu 13.

Pan Antoni Soszko – Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy przedstawił plan 
pracy Komisji Rewizyjnej na 2011r.
Brzmi o następująco:

I kwartał 2011
1. Kontrola wydatków gminy na działalność OSP w 2010r.
2. Kontrola  wykonania  zaleceń  pokontrolnych  z  kontroli  zewnętrznych 

przeprowadzonych w 2010r.

II kwartał 2011
1. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji budżetu gminy za 2010 rok i przedstawienie 

wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
2. Kontrola działalności i realizacji budżetu w wybranych jednostkach organizacyjnych 

gminy.

III kwartał 2011
1. Kontrola realizacji i rozliczenia wybranych zadań inwestycyjnych w 2011r.
2. Kontrola realizacji wniosków oraz interpelacji za I półrocze 2011r.

IV kwartał 2011
1. Kontrola realizacji wydatków z funduszu soleckiego za 2011r.
2. Opracowanie planu pracy na 2012r.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, zatwierdziła plan pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2010r.
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Do punktu 14.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości plany pracy stałych Komisji Rady na 2011r.

Plan pracy Komisji Finansowo-Budżetowej w zał.na str.............prot.
Plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego w zał.na str.............prot.
Plan  pracy  Komisji  ds.Organizacyjnych,  Społecznych  i  Obywatelskich w  zał.na 
str.............prot.

Do punktu 15.

Odpowiedzi na wszystkie interpelacje udzielił Pan Wójt Gminy.

Odpowiedź na interpelację nr 5/11 Pani Olgi Pogrebniak
1. Zostało zlecone przygotowanie przetargu na drogę schetynówkę, do końca marca br. 

przetarg  zostanie  rozstrzygnięty.  Również  w tym roku zostanie  zrobiona  droga do 
Koterki.

2. Pan  Wójt  odbył  3  rozmowy z  nowym  Prezesem PKS Siemiatycze,  są  rozważane 
możliwości związane ze zmianą kursowania autobusów na terenie naszej gminy, są też 
inne propozycje, nad którymi będziemy zastanawiać się po przeliczeniu finansowym 
kosztów obsługi  przewozu dzieci  i  innych  kosztów związanych  z  komunikacją  na 
terenie  gminy.  Trudno  jest  dzisiaj  powiedzieć  jakie  będą  decyzje  związane  z 
rozszerzeniem komunikacji. Od kwietnia–maja br. będzie kurs autobusu niedzielnego, 
pasującego  młodzieży  wracającej  do  szkół.  Dyskutowaliśmy  na  temat  autobusu  z 
Wilanowa do Białegostoku (obecnie ma skrócony kurs – wyjeżdża z Czeremchy a nie 
z  Wilanowa),  rozważaliśmy  kurs  do  Moszczony  Królewskiej,  Radziwiłłówki  i 
Niemirowa.  Po  rozmowach,  PKS  robi  swoją  kalkulację,  my  też  musimy  zrobić 
wyliczenia. Pan Wójt wyraził nadzieję, że do końca lutego zapadnie decyzja związana 
z  którymś  z  proponowanych  rozwiązań  i  na  sesji  budżetowej  będzie  mógł 
poinformować  o  tym  Radę.  Sprawę  połączeń  uznaje  za  ważną,  poprzednia  Rada 
zobowiązała Wójta do działań w tej sprawie.

Odpowiedź na interpelację Nr 6/11 Pana Kazimierza Toboty
1. Sprawa ulicy Sadowej - w projekcie budżetu przeznaczyliśmy środki na remonty i 

renowacje dróg, część zgłoszonych przez Pana radnego uwag zostanie zrealizowana, 
na  pewno  nie  wszystkie,  ponieważ  wiąże  się  to  z  koniecznością  przygotowania 
dokumentacji.

2. Są zaplanowane w budżecie  środki  na dożwirowanie i  wyrównanie  ulicy Górnej  i 
doprowadzenie jej do przejezdności. Bierzemy również pod uwagę instalację przy tej 
ulicy jednej lampy oświetleniowej, aby zjazd był bezpieczny nocą.

(odpowiedź na piśmie)

Pan Kazimierz Tobota wyjaśnił, że nie chodzi o dożwirowanie ulicy ale o doprowadzenie 
zjazdu  do  takiej  pochyłości,  aby  samochody  mogły  tam  przejechać.  Teraz  ulica  ta  jest 
nieprzejezdna.
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Odpowiedź na interpelację Nr 7/11 Pana Witolda Terebuna
Sprawa odprowadzenia wody z drogi w Wilanowie dotyczy drogi powiatowej, będziemy to 
uzgadniać z powiatem i przyjmiemy jakieś wspólne rozwiązanie.  Jeśli  chodzi o środki,  to 
powiat  w  tym  roku  niewiele  może,  stąd  nie  wiadomo  ile  uda  się  z  tego  zrobić.  O 
uzgodnieniach z powiatem Pan radny zostanie poinformowany.

Odpowiedź na interpelację Nr 8/11 Pani Marii Boguszewskiej
O połączeniach wymienionych w interpelacji Pan Wójt będzie rozmawiał w trakcie kolejnych 
spotkań z Prezesem PKS.

Odpowiedź na interpelację Nr 9/11 Pana Sławomira Leoniuka
1. Osiedle  w  Adamowie  jest  zarządzane  przez  wspólnoty  mieszkaniowe  i  drogi 

wewnątrz osiedla  są również administrowane przez te wspólnoty.  Wspólnota może 
zlecić  nam,  za  odpłatnością,  odśnieżanie  ulic  na  osiedlu.  Sprawa ulicy  Wysockiej 
zostanie wyjaśniona, przekażemy ZGK aby ją odśnieżano. 

2. W przyszłym tygodniu  Pan Wójt  będzie  rozmawiał  w Zakładzie  Energetycznym  i 
chcielibyśmy kompleksowo rozwiązać sprawę uzupełnienia oświetlenia ulicznego na 
terenie  naszej  gminy oraz bieżącą obsługę oświetlenia.  Problem ten dotyczy wielu 
miejscowości, Zakład Energetyczny z bardzo dużym opóźnieniem i lekceważeniem 
podchodzi do bieżących napraw oświetlenia. W roku bieżącym nie będą wykonywane 
chodniki na terenie gminy.

3. W sprawie tablic kierunkowych do Mętnej i Adamowa wystąpimy do powiatu aby to 
jak najszybciej zostało zrobione.

(odpowiedź na piśmie)

Odpowiedź na Interpelację Nr 10/11 Pana Sławomira Pytla
Jeśli chodzi o utwardzenie drogi w Maćkowiczach, to na dzisiaj jest ona przejezdna - da się 
tam przejechać  samochodem.  Pan Wójt  nie  ma pewności  czy wystarczy  nam środków w 
budżecie, jeśli wystarczy, to weźmiemy to pod uwagę przy realizacji, jeśli nie, to będziemy 
musieli poczekać do przyszłego roku.
(odpowiedź na piśmie)

Odpowiedź na interpelację Nr 11/11 Pana Sławomira Pytla
Obok przystanku w Maćkowiczach dodatkowo ustawimy tablicę ogłoszeniową, co rozwiąże 
problem. Jeśli chodzi o ustawienie ławki, to najpierw chcielibyśmy zmienić przystanek na 
estetyczniejszy, jeśli okaże się to niemożliwe w tegorocznym budżecie, to zrobimy ławkę.

Odpowiedź na interpelację Nr 12/11 Pana Zbigniewa Jonio
1. Rozważana  jest  zmiana  lokalizacji  „Dni  Mielnika”  i  „Muzycznych  Dialogów  nad 

Bugiem”, ponieważ nie jesteśmy w stanie inwestować w teren zwany Topoliną jeśli 
chodzi o infrastrukturę i przygotowanie do imprez masowych. Teren nad Bugiem, w 
tym Topolina jest bardzo cenny przyrodniczo i dlatego powinniśmy robić wszystko, 
aby go chronić. Topolina znajduje się blisko wyjątkowej ostoi ptasiej, która jest na 
bagienkach w olszynach. W związku z tym musimy znaleźć miejsce , które będzie 
równie  atrakcyjne  i  dobre,  ale  będzie  mniej  naruszać  sprawy związane  z  ochroną 
przyrody.

2. Dojazd do posesji Państwa Kamińskich jest zły i trzeba go naprawić. W tej chwili Pan 
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Wójt nie jest w stanie odpowiedzieć kiedy to zrobi.
3. Utrudnienia na przedłużenie ulicy Zamiejskiej w ramach napraw zostaną usunięte.

Odpowiedź na interpelację Nr 13/11 Pana Antoniego Soszko
Dom w Tokarach stanowi własność prywatną i jak z każdą taką własnością niewiele można 
zrobić.  Tylko  w sytuacji,  kiedy zagrażałoby to  bezpieczeństwu  moglibyśmy  domagać  się 
rozbiórki. Możemy również rozmawiać z właścicielami, ale trudno jest ręczyć za efekt.

Odpowiedź na zapytanie Pani Aliny Hackiewicz Stępień
W tym roku nie ma środków w budżecie na zagospodarowanie terenu przy promie. Być może 
w  ramach  środków  przewidzianych  na  promocję  uda  nam  się  postawić  przy  przeprawie 
promowej tablicę informacyjną związaną z Niemirowem.

Odpowiedź na zapytanie Pana Witolda Terebuna
1. Będziemy starali się doprowadzić do sytuacji,  aby lokalizacja koszy na śmieci była 

mniej widoczna, bardziej estetyczna. Nie da się tego zrobić od razu we wszystkich 
miejscach, będziemy jednak starali się to poprawić.

2. Nie ma jeszcze dokumentacji na drogę Koterka-Wilanowo-Tokary.

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
1. Nie  jesteśmy  w  stanie  wyliczyć  kosztu  podłączenia  do  kanalizacji  jednego 

gospodarstwa, ponieważ budynki są w różnej odległości od sieci. Na dzisiaj, koszt 
jednego metra przyłącza od studzienki do domu wyniósłby 53 zł/mb.

2. Godziny pracy GOKSiR ulegną zmianie.

Odpowiedź na zapytanie Pana Stanisława Drozdowskiego
W przyszłym tygodniu Pan Wójt będzie rozmawiał w tej sprawie z Zakładem Energetycznym, 
postara się przyśpieszyć naprawę światła w Wajkowie.

Odpowiedź na zapytanie Pana Sławomira Pytla
W sprawach zdarzeń losowych – podtopień czy innych należy dzwonić do sołtysa, radnego, a 
te osoby będą kontaktowały się z gminą. Pan Wójt w trakcie spotkań z Prezesami OSP ustali, 
w jakich sytuacjach będzie uruchamiana straż do wypompowywania wody.

Odpowiedź na zapytanie Pana Stefana Troca
Rozpoczęły się rozmowy w sprawie odzyskania  dla gminy budynku po siedzibie  policji  i 
siedzibie straży granicznej. Jeśli odzyskamy budynek po policji, to na parterze chcielibyśmy 
umieścić  GOPS i być  może straż gminną, jeśli  Rada wyrazi  zgodę na jej  powołanie w II 
półroczu br.
W  budynku  po  straży  granicznej  chcemy  utworzyć  świetlicę  socjoterapeutyczną.  Mamy 
dzieci, które musimy dowozić do Siemiatycz, byłyby również miejsca pracy dla nauczycieli 
specjalistów.
Pan Wójt zaapelował  do radnych aby zgłaszali  swoje pomysły na zagospodarowanie tych 
budynków.
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Do punktu 16.

Pan Jan Zduniewicz
Poinformował radnych o następujących sprawach:

1. Pan Wójt i Pan Sekretarz są w trakcie przygotowywania szkolenia dla radnych, które 
pomogą  radnym  w  procedurze  i  poznaniu  wielu  zagadnień.  Szkolenie  będzie 
dwudniowe, w Mielniku.

2. Pan Przewodniczący przeanalizował oświadczenia majątkowe radnych i w niektórych 
przypadkach poprosi radnych o naprawę drobnych uchybień. Jeśli komuś z radnych 
coś  przypomni  się,  to  może  do  już  złożonego  oświadczenia  dołączyć  dodatkowe 
wyjaśnienia.
Pan Przewodniczący podał swój telefon do kontaktu (nie jest to służbowy telefon, bo z 
takiego zrezygnował) – 603620703.

3. Do Rady Gminy i do Wójta Gminy wpłynął na piśmie wniosek podpisany przez 7 
mieszkańców  w  sprawie  wydzierżawienia  przez  gminę  starej  plebanii  na  Górze 
Zamkowej z przeznaczeniem tego budynku na galerię sztuki.
Pan Przewodniczący odczytał treść wniosku.

Pan Kazimierz Tobota
1. Pan radny stwierdził,  że uliczki gminne w Mielniku są niewłaściwe odśnieżane, co 

spowodowało,  że  stały  się  one  Jednokierunkowe.  Należy  zwrócić  uwagę 
odśnieżającym,  aby puszczano szerszy pług,  uliczki te nie mają chodników i śnieg 
można rozsunąć na pobocza.

2. Należy zwrócić uwagę kierowcom pojazdów takich jak śmieciarka, szambiarka, aby 
jadąc gdzieś odśnieżać z pługiem usuwali od razu śnieg na drodze, po której jadą. Na 
uwagi im zwracane prze ludzi, odnoszą sie wulgarnie. Jest to niedopuszczalne.

Pani  Marta  Ławińska –  aktorka,  założycielka  Fundacji  Engram -  na  rzecz  zachowania 
naturalnego piękna wsi i godnej starości.
Poinformowała,  że po raz pierwszej od bardzo dawna ma potrzebę,  przyjemność i  ochotę 
zabrania głosu w swojej gminie. 
W wystąpieniu Pani Ławińska poruszyła następujące sprawy:

1. W Mętnej, koło budynku leśnictwa, jest dziura w drodze.
2. Poparła inicjatywę grupy mieszkańców w sprawie zagospodarowania budynku starej 

plebanii.
3. Należy  wykorzystać  istniejące  w  Mielniku  środowisko  artystyczne,  czego  nie 

zrobiono przez 20 lat (aktorzy, poeci, malarze, rzeźbiarze, rzemiosło artystyczne).
4. Otworzyć  szkoły,  budynki  publiczne,  niech  tam chodzą  ludzie,  niech  przyjeżdżają 

artyści.
5. Unia Europejska uruchomiła ogromne środki na organizację targów lokalnych. Należy 

pieniądze te wykorzystać na organizację targu w Mielniku.
6. Zbyt  wysoko  umieszczona  jest  tablica  ogłoszeniowa w Urzędzie  Gminy,  przez  co 

nieczytelna. Ludzie, zwłaszcza starsi, mają trudności z odczytaniem zamieszczanych 
tam informacji.

7. Pani  Ławińska  zaproponowała  “głos  ludu”  -  należy  skrzyknąć  ludzi całkowicie 
wolnych,  nie  związanych  dietami,  powiązaniami,  zależnościami  od  władzy,  wsi, 
którzy widzą więcej niż inni. Pani Ławińska osobiście wyszuka takich ludzi i poprosi 
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ich o zgodę.
8. Należy chronić  przyrodę,  która  jest  naszym prawdziwym  bogactwem.  Stąd  radość 

Pani Ławińskiej, że cykliczne imprezy zostaną wyprowadzone z Topoliny. Chrońmy 
las, chrońmy czarne olchy – czarna olcha została wytępiona w Sutnie, wycięto około 
1500 drzew. Olcha czarna żyje w symbiozie z wodą, bez niej woda umiera.

9. Sprawa  kultury  –  jest  nowe  zarządzenie,  bardzo  ułatwiające  pracę  dyrektorom 
instytucji kultury. Przepis ten daje większą elastyczność w prowadzeniu działalności 
kulturalnej poprzez możliwość łączenia różnych form organizacyjnych kultury.

Pani Ławińska zapewniła radnych i Wójta, że będzie aktywnie uczestniczyła w pracach Rady 
i Komisji, będzie zgłaszać różne propozycje i będzie pilnować ich realizacji.

Pan Sławomir Pytel
Pan radny zapewnił Panią Ławińską, że w swojej działalności na pewno znajdzie w radnych 
więcej zwolenników niż przeciwników.

Pan Wiktor Ilinicz 
Stwierdził,  że  jest  reprezentantem  ludzi  zakochanych  w  Mielniku,  twórców.  Pan  Ilinicz 
przedstawił  projekt  zagospodarowania  ruin  kościoła  przy  Górze  Zamkowej,  łączący  się  z 
projektem dotyczącym salki katechetycznej. Ruiny te mogą być kołem zamachowym rozwoju 
Mielnika,  czymś,  co  nas  wyróżni  na  tle  innych,  dzięki  czemu  zostaniemy  zauważeni  w 
mediach.
Będąc z zawodu konserwatorem rzeźby i elementów architektonicznych stwierdził, że ruiny 
są jeszcze do uratowania, chociaż już niewiele brakuje do ich całkowitego zniszczenia.
Czy nie można byłoby wystąpić do właściciela ruin – Biskupa Dydycza,  żeby wspólnie z 
Gminą  Mielnik  stworzył  program ich ratowania.  Zadeklarował  pomoc w zbieraniu  wśród 
mieszkańców podpisów poparcia  w tej  sprawie,  co  wspomogłoby Wójta  w rozmowach  z 
Biskupem. Gdyby doszło do renowacji ruin, Mielnik zyskałby wizytówkę, jaką ma mało kto. 
Można byłoby to wykorzystać do promocji gminy, między innymi kręcąc tam filmy. Ksiądz 
Proboszcz popiera ten projekt, podrzucił jeszcze Radzie do rozważenia pomysł usytuowania 
platformy widokowej  na Górze Zamkowej.  Należy również,  przy pomocy sprzętu  gminy, 
usunąć śmieci przy murze oddzielającym cmentarz prawosławny od Góry Zamkowej.
Koszty renowacji zachowawczej ruin, w porównaniu do efektów jakie mogłoby to przynieść, 
nie wydają się duże (200-300 tys.zł.). Inny rodzaj renowacji (odbudowa) nie powinien być 
brany pod uwagę.  Można jeszcze  zadaszyć  wnętrze łukiem z pleksi,  wewnątrz  można by 
odprawiać od wiosny do jesieni mszę św. czy organizować jakieś uroczystości, imprezy.
Jeśli nie podejmiemy działań zabezpieczających, to sytuacja dojdzie do tego, że trzeba będzie 
wyburzyć te ruiny.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że bardzo go cieszy zaangażowanie twórców w życie społeczne, publiczne gminy. 
Pismo twórców dotyczące zaadaptowania starej plebanii na galerię sztuki Pan Wójt otrzymał, 
dzisiaj  jeszcze  nie  jest  w  stanie  odpowiedzieć  na  pytanie  czy  tę  propozycje  udałoby  się 
zrealizować. Jako Urząd Gminy przeznaczamy środki na zabytkowe obiekty sakralne, trudno 
byłoby więc wygospodarować dodatkowe środki, które można byłoby przeznaczyć na kolejny 
obiekt.  Będziemy  się  zastanawiali,  będziemy  rozmawiać  i  szukać  rozwiązań.  Największą 
przeszkodą jest to, że nie jesteśmy właścicielem terenu ani obiektu i tak naprawdę nie wiemy 
jakie są plany właścicieli co do tego miejsca. Najpierw trzeba porozmawiać i dowiedzieć się 
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co o tym sądzi właściciel. Ten budynek jest w takim stanie, że wymaga kapitalnego remontu. 
Pan  Wójt  raz  jeszcze  stwierdził,  że  bardzo  go  cieszy  włączanie  się  twórców  w  życie 
społeczne,  zapewnił,  że  zgłaszane  pomysły  też  znajdą  w  jakimś  momencie  swoje  wizje 
realizacji.

Pan Jan Zduniewicz
Wystąpienie Pani Ławińskiej i Pana Ilinicza są dowodem na to, że mogą być pomysły, może 
być  aktywność.  Trzeba  rozmawiać  z  właścicielem  obiektu,  wstępne  rozmowy  były  już 
prowadzone  wcześniej,  czynił  to  również  osobiście  Pan  Przewodniczący.  W najbliższym 
okresie nie będziemy mieli  takich środków, które by przekonały właściciela,  że trzeba już 
zacząć od zaraz, ale w przyszłości jest to możliwe.

Pan Kazimierz Tobota
1. Sprawa dotyczy zawieszania ogłoszeń i informacji na tablicach ogłoszeń, które mimo 

zakończenia ich obowiązywania  wiszą nadal.  Pan radny podał  przykład ogłoszenia 
dotyczącego  bakterii  coli,  gdzie  jest  ono  już  nieaktualne  a  informacja  w  wielu 
miejscach nadal wisi .

2. Pan  radny  poprosił  o  dokonanie  analizy  funkcjonowania  domków  campingowych, 
wkładamy w to duże środki, może należy znaleźć dzierżawcę tych domków, który by 
w to zainwestował i powiększył istniejącą bazę.

Pan Wiesław Piotrowski – sołtys sołectwa Mętna
Poprosił o uprzątnięcie ruin po budynku w środku wsi Mętna, budynek został sprzedany a 
gruz pozostał.

Pan Wójt Gminy
Zapewnił Pana sołtysa, że zwrócimy się do właściciela działki o uprzątnięcie terenu.

Pan Stefan Troc
Zapytał z jakiego powodu zmienione zostało zarządzenie Wójta dotyczące regulaminu naboru 
na stanowiska urzędnicze.

Pan Sekretarz Gminy wyjaśnił,  ze zmiany są niewielkie i  wynikają ze zmiany ustawy o 
pracownikach  samorządowych.  Między  innym  zlikwidowano  obowiązek  zamieszczania  w 
internecie  informacji  o  wynikach  wstępnej  selekcji  kandydatów  oraz  zlikwidowano 
obowiązek składnia  przez kandydatów oświadczenia  o wyrażeniu  zgody na przetwarzanie 
danych osobowych. W myśl ustawy o ochronie danych osobowych nie ma potrzeby uzyskania 
zgody na przetwarzanie danych osobowych w sytuacji, gdy przetwarzanie to jest niezbędne 
dla zrealizowania uprawnienia lub spełnienia obowiązku wynikającego z przepisów prawa. 
Ustawa o pracownikach samorządowych nakłada na samorządowe jednostki organizacyjne 
obowiązek przeprowadzenia naboru.

Pan Kazimierz Zalewski – sołtys sołectwa Tokary
Zapytał  o  sprawę związaną  z  wypompowywaniem wody z  piwnic  – czy można  tę  wodę 
pompować  na  ulicę  lub  drogę  gminną  w  sytuacji,  kiedy  nie  nie  ma  możliwości 
wypompowania gdzie indziej, np. na własną działkę. Jeden z mieszkańców Tokar ciągle w tej 
sprawie wzywa policję.
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Należy dokonać przeglądu oświetlenia ulicznego w Tokarach.

Pan Wójt Gminy
Są sprawy których nie załatwi żadne prawo, jeśli nie ma normalnej, ludzkiej życzliwości i 
współpracy.  Jeśli  woda  rzeczywiście  zalewa  piwnice  a  wypompowywanie  jej  na  pole 
spowoduje,  że  ona i  tak  wróci  do tej  piwnicy,  to  można  ją  wypompować  na drogę żeby 
spłynęła.  Jeśli  nikogo ta  woda nie  zalewa i  nikomu nie  szkodzi,  to  trzeba  przeczekać  aż 
poprawi się stan wód. 
Zobaczymy co można formalnie w tej sprawie zrobić, będziemy szukać rozwiązania.

Pani Olga Pogrebniak
Zapytała o obowiązki świetlicowych we wsiach, czy nie można ich zobowiązać do większych 
działań.
Pani radna zaprosiła wszystkich zebranych na wieczór kolęd w Radziwiłówce, który odbędzie 
się w dniu jutrzejszym.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  zastanawiał  się  nad  sprawą  organizacji  pracy  świetlicowych.  Trudno  jest 
obecnie zlecić im np. pracę np. z dziećmi, ponieważ osoby te nie są przygotowane do takiej 
pracy. Będziemy się zastanawiać nad zmianami organizacyjnymi funkcjonowania świetlic, w 
tym  roku  wszystkie  świetlice  najprawdopodobniej  przejdą  pod  zarząd  GOKSiR.  To 
uporządkuje ich funkcjonowanie.

Pan Sekretarz Gminy poprosił sołtysów o odebranie z sekretariatu UG zawiadomień dot. 
obsługi prawnej mieszkańców gminy i wywieszenie ich w sołectwach.

Pan Sławomir Leoniuk zapytał,  czy na zebraniach wyborczych  sołtysów będzie urna do 
głosowania.

Pan Sekretarz odpowiedział twierdząco.

Do punktu 17.

Wobec wyczerpania porządku obrad IV sesji Rady Gminy Pan Przewodniczący Rady 
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska 

Przewodniczący Rady

                                                                                                    Jan Zduniewicz
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